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Belgische Kamer 
van Volksvertegenwoordigers 

GEWONE ZITTING 1994-1995 (*l 

7 APRIL 1995 

VOORSTEL VAN RESOLUTIE 

met betrekking tot de conclusies 
van het rapport van deskundigen 
over het effect van elektrische 
en magnetische velden op de 

gezondheid 

VERSLAG 

NAMENS DE COMMISSIE VOOR DE 
VOLKSGEZONDHEID EN HET 

LEEFMILIEU (lJ 

UITGEBRACHT DOOR DE HEER MARSOUL 

DAMES EN HEREN, 

Uw commissie heeft dit voorstel van resolutie be 
sproken tijdens haar vergadering van 4 april 1995. 

( 1 l Samenstelling van de Commissie : 
Voorzitter: Mevr. Merckx-Van Goey. 

A. - Vaste leden: 
C.V.P. HH. Brouns, Demuyt, Mevr. 

Leysen, H. Marsoul, Mevr. 
Merckx-Van Goey. 

P.S. Mevr. Burgeon IC.), HH. 
Collart, Minet, Walry. 

V.L.O. H. De Groot. Mevr. De 
Maght-Aelbrecht, HH. 
Devolder, Gabriëls. 

S.P. HH. De Mol, Hancké, Swen 
nen. 

P.R.L. HH. Bacquelaine. Bertouil- 
le. 

P S.C. HH. Grimberghs. Hollogne. 

Agalev/ HH. Barbé, Dejonckheere. 
Ecolo 
Vl. H. De Man. 
Blok 

B. - Plaatsvervangers : 
HH. Goutry, Vandendriessche, Van 
der Poorten, Van Eetvelt, Van 
leenhove, Van Looy. 
HH. Charlier cG.1, Delizée, Har 
megnies 1Y.,. Mayeur. Poty. 
HH. Demeulenaere, Deswaene, 
Van Mechelen. \'ergote, Verwil 
ghen. 
Mevr. De Meyer. HH. Hostekint, 
Lisabeth, Logist. 
HH. Duquesne, Kubla, Saulmont. 

Mevr. Corbisier-Hagon, HH. Pon 
celet, Sénéca. 
HH. Brisart, Detienne, Mevr. Dua. 

HH. Caubergs, Spinnewyn, 

Zie: 
-1790-94/95: 

- N' 1 : Voorstel van resolutie. 
- N'2: Amendementen. 

r '1 Vierde zitting van de 48•· zittingsperiode. 
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Chambre des Représentants 
de Belgique 

SESSION ORDINAIRE 1994-1995 (*) 

7 AVRIL 1995 

PROPOSITION DE RESOLUTION 

relative aux conclusions du rapport 
d'experts sur les effets des champs 

électriques et magnétiques 
sur la santé 

RAPPORT 

FAIT AU NOM DE LA COMMISSION DE 
LA SANTE PUBLIQUE ET DE 

L'ENVIRONNEMENT (1) 

PARM.MARSOUL 

MESDAMES, MESSIEURS, 

La présente proposition de résolution a été exami 
née par la commission lors de sa réunion du 4 avril 
1995. 

(1) Composition de la Commission : 
Présidente: Mme Merckx-Van Goey. 

A. - Titulaires : 
C.V.P. MM. Brouns, Demuyt, Mme 

Leysen, M. Marsoul, Mme 
Merckx-Van Goey. 

P.S. Mme Burgeon (C.), MM. 
Collart, Minet, Walry. 

V.L.D. M. De Groot, Mme De 
Maght-Aelbrecht, MM. 
Devolder. Gabriëls. 

S.P. MM. De Mol, Hancké, Swen 
nen. 

P.R.L. MM. Bacquelaine, Bertouil- 
le. 

P.S.C. MM. Grimberghs, Hollogne. 

Agalev/ MM. Barbé, Dejonckheere. 
Ecolo 
Vl. M. De Man. 
Blok 

B. - Suppléants : 
MM. Goutry, Vandendriessche, Van 
der Poorten, Van Eetvelt, Van 
leenhove, Van Looy. 
MM. Charlier (G.J, Delizée, Har 
megnies (Y.), Mayeur, Poty. 
MM. Demeulenaere, Deswaene, 
Van Mechelen, Vergote, Verwil 
ghen. 
Mme De Meyer, MM. Hostekint, 
Lisabeth, Logist. 
MM. Duquesne, Kubla, Saulmont. 

Mme Corbisier-Hagon. MM. Pon 
celet, Sénéca. 
MM. Brisart, Détienne. Mme Dua. 

MM. Caubergs. Spinnewyn. 

Voir: 
-1790-94/95: 

- N° 1 : Proposition de résolution. 
- N" 2 : Amendements. 

l*J Quatrième session de la 48'législature. 
S.-4025 
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I. - BESPREKING 

De heer Broun.s vestigt er de aandacht op dat hij 
dit voorstel van resolutie heeft ingediend tot besluit 
van de bespreking in de commissie van het rapport 
van vijf deskundigen over het effect van elektrische 
en magnetische velden op de gezondheid, dat op ver 
zoek van de minister van Volksgezondheid werd op 
gesteld. 

Tot nu toe werd via diverse parlementaire inter 
venties uiting gegeven aan de ongerustheid bij de 
bevolking inzake de potentiële gevaren van micro 
golfovens en hoogspanningslijnen. Ten einde die on 
gerustheid weg te nemen, heeft de Nederlandse over 
heid zelfs een telefoonlijn ter beschikking gesteld 
van de burgers, die er antwoord kunnen krijgen op 
hun vragen ter zake. 

Het rapport over het effect van elektrische en 
magnetische velden op de gezondheid werd opgesteld 
op verzoek van de vorige minister van Volksgezond 
heid en werd op 14 maart 1995 door de commissie 
besproken. 

Dit voorstel van resolutie strekt ertoe de belang 
rijkste conclusies van het rapport over te nemen : 

1 J het deskundigenverslag moet jaarlijks worden 
geactualiseerd, meer in het bijzonder wat de evolutie 
van het wetenschappelijk onderzoek op dat domein 
betreft; 

2) in onze wetgeving moeten de internationaal 
erkende normen voor de bescherming van de volks 
gezondheid worden opgenomen; 

3 l het gehele probleem moet meer in het alge 
meen samen met de gewesten worden besproken, 
aangezien ook de ruimtelijke ordening er een belang 
rijk onderdeel van is. 

De minister van Maatschappelijke Integratie, 
Volksgezondheid en Leefmilieu brengt in herinnering 
dat de vijf wetenschappelijke deskundigen die het 
rapport hebben opgesteld, tot het besluit zijn geko 
men dat in de huidige stand van de wetenschappelij 
ke kennis geen onweerlegbaar oorzakelijk verband 
kan worden aangetoond tussen bepaalde verschijn 
selen en de aanwezigheid van hoogspanningslijnen. 

De minister is ervan overtuigd dat de onderzoeken 
op dit gebied moeten worden voortgezet, in nauwe 
samenwerking met de politici. Hij heeft onlangs trou 
wens met de deskundigen opnieuw besprekingen ter 
zake gevoerd. De bevoegde politici moeten op de 
hoogte worden gehouden van de aanvullende onder 
zoeken die in het verlengde van het rapport van juni 
1994 zijn gedaan, zodat zij de gepaste beslissingen 
kunnen nemen. 

De minister voegt eraan toe dat bij de bespreking 
van het plan voor de elektrische uitrusting ook het 
probleem van de hoogspanningslijnen aan bod moet 
komen. 

Volgens de heer Brouns hebben de deskundigen 
zelf erkend dat het onderzoek dat zij in juni 1994 

I. - DISCUSSION 

M. Brouns souligne qu'il a déposé la présente pro 
position de résolution à la suite de la discussion en 
commission de l'étude réalisée par cinq experts à la 
demande du ministre de la Santé publique et portant 
sur les effets des champs électriques et magnétiques 
sur la santé. 

A ce jour, diverses interventions parlementaires 
ont fait part de l'inquiétude de la population quant 
aux dangers potentiels des fours à micro-ondes et des 
lignes à haute tension. Pour tenter de calmer l'in 
quiétude de la population, les autorités néerlandai 
ses ont même mis une ligne téléphonique à la disposi 
tion des citoyens qui souhaitent obtenir des réponses 
à leurs questions. 

Le rapport sur l'effet des champs électriques et 
magnétiques sur la santé a été commandé par le 
précédent ministre de la Santé publique et a été 
examiné par la commission le 14 mars 1995. 

La présente résolution vise à reprendre les princi 
pales conclusions qui peuvent être formulées à la 
lecture du rapport des experts. Il s'agit des conclu 
sions suivantes : 

1) il faut procéder à une actualisation annuelle du 
rapport d'experts, plus particulièrement en ce qui 
concerne l'évolution de la recherche scientifique dans 
ce domaine; 

2) il s'impose d'insérer dans notre législation les 
normes de protection de la santé publique reconnues 
au niveau international; 

3) l'ensemble de la problématique doit être envi 
sagée plus globalement avec les Régions, car elle 
concerne également les aspects importants de l'amé 
nagement du territoire. 

Le ministre de l'intégration sociale, de la Santé 
publique et de l'Environnement rappelle que le rap 
port a été établi par cinq experts scientifiques qui ont 
conclu qu'en l'état actuel des connaissances scientifi 
ques, il n'existe pas incontestablement de relation de 
cause à effet entre certains phénomènes et la présen 
ce de lignes à haute tension. 

Le ministre est convaincu qu'il convient de pour 
suivre les études en ce domaine, en symbiose avec le 
pouvoir politique. Il a d'ailleurs récemment rencon 
tré à nouveau les experts scientifiques à ce sujet. Il 
est impératif que les décideurs politiques soient in 
formés des études complémentaires effectuées dans 
le prolongement du rapport établi en juin 1994, afin 
de pouvoir prendre les décisions adéquates. 

Le ministre ajoute qu'il conviendra également 
d'aborder le problème des lignes à haute tension lors 
de la discussion du plan d'équipement électrique. 

M. Brouns rappelle que les experts ont reconnu 
eux-mêmes que l'étude qu'ils ont réalisée en juin 
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hebben gedaan al grotendeels achterhaald is en dat 
ondertussen aanvullend onderzoek op internationaal 
niveau is verricht. De deskundigen moeten hun 
werkzaamheden derhalve voortzetten op grond van 
de nieuwe gegevens die in het buitenland zijn verza 
meld. 

De minister herhaalt dat nu al vaststaat dat de 
werkzaamheden van de deskundigen moeten worden 
voortgezet, aangezien de politici geen conclusies kun 
nen trekken uit het onderzoek van juni 1994 en 
daardoor ook niet bij machte zijn de nodige beslissin 
gen ter zake te nemen. 

De heer Barbé dient twee amendementen n" 1 en 
n' 2 in (Stuk n" 1790/2). 

Amendement n' 1 strekt ertoe in het laatste lid van 
het beschikkend gedeelte te bepalen dat de federale 
minister niet alleen met zijn collega's van de gewes 
ten, maar ook met die van de gemeenschappen in 
contact moet treden. 

Amendement n' 2 vult het beschikkend gedeelte 
aan met een nieuw lid, luidend als volgt : « Dat er 
geen verklaringen van openbaar nut, zoals bepaald 
in de wet van 10 maart 1925 op de elektriciteitsvoor 
ziening, meer zouden afgeleverd worden voor boven 
grondse hoogspanningslijnen op minder dan 100 me 
ter van woningen». 

Il. - STEMMINGEN 

De amendementen n= 1 en 2 van de heer Barbé 
worden achtereenvolgens eenparig verworpen. 
Het voorstel van resolutie wordt eenparig aange 

nomen. 

De rapporteur, 

H.MARSOUL 

De voorzitter, 

T. MERCKX-VANGOEY 

1994 est déjà en grande partie dépassée et qu'entre 
temps des études complémentaires ont été· réalisées 
au niveau international. Il est donc nécessaire que 
les experts poursuivent leur travail sur base des 
nouvelles données récoltées à l'étranger. 

Le ministre répète qu'il est d'ores et déjà acquis 
que le travail des experts doit être poursuivi étant 
donné que l'étude de juin 1994 ne permet pas au 
décideur politique de tirer des conclusions et de pren 
dre les décisions qui s'imposent. 

M. Barbé dépose deux amendements, n°• 1 et 2 
(Doc. n° 1790/2). 

L'amendement n° 1 vise à préciser au troisième 
alinéa du dispositif que le ministre fédéral doit pren 
dre contact, non seulement avec ses collègues régio 
naux mais également avec ses collègues communau 
taires. 

L'amendement n° 2 complète le dispositif par un 
nouvel alinéa rédigé comme suit : « Demande qu'il ne 
soit plus délivré de déclaration d'utilité publique pré 
vues par la loi du 10 mars 1925 sur les distributions 
d'énergie électrique pour l'établissement de lignes 
aériennes à haute tension situées à moins de 100 mè 
tres d'habitations ». 

II. - VOTES 

Les amendements n°• 1 et 2 de M. Barbé sont 
successivement rejetés à l'unanimité. 

La proposition de résolution est adoptée à l'unani 
mité. 

Le rapporteur, 

H.MARSOUL 

La présidente, 

T. MERCKX-V AN GOEY 
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